
Gratulerer med dagen alle sammen! 

Vi har fått det ærefulle oppdraget å holde tale på vegne av 10.klasse som er arrangør av årets 17.mai 

arrangement på Herøy. Vi er Kaja, Nila, Hedda og Hadi. Endelig får vi på Herøy lov til å samles til 

feiring igjen! De to siste årene har det ikke vært vanlig feiring av 17.mai. Bilkortesjen som vi hadde på 

17.mai i fjor og likedan det digitale 17.mai-bidraget til kommunen - var for så vidt en fin feiring, men 

å kunne sette seg ned og være sosial med andre er alltid triveligere. I mars 2020 ble Norge stengt ned 

pga. Corona, og våre 3 år på ungdomskolen har vært preget av Corona tiltak. Vi har hatt perioder 

med hjemmeskole der vi ikke har truffet venner så mye som vi hadde villet. Vi har måttet droppe 

turer og arrangement på tvers av klasser og gått glipp av arbeidsuka. I perioder har det vært strengt 

med smittevern på skolen, og da har ikke de ulike klassene fått være sammen i skoletiden. Nå er 

endelig verden i ferd med å bli normal igjen, og vi håper virkelig at pandemien snart er helt ferdig!  

Vi i 10.klasse er snart ferdig på ungdomskolen, og snart skal vi ut på skoletur med Hvite busser. De to 

siste årene har ikke avgangsklassen på Herøy kommet seg til utlandet på tur, men vi er så heldige at 

vi kommer oss ut i den store verden. Den 7.juni setter vi oss på toget sørover og målet for reisen er 

Berlin. Vi skal oppleve konsentrasjonsleirer og lære mye om både 2.verdenskrig og den kalde krigen. 

Den egentlige planen var at vi også skulle til Krakow i Polen, men med situasjonen som er i Europa 

nå, ble denne delen av turen sløyfet. Vi skal ut på tur for å lære om det som skjedde under 

2.verdenskrig, det som aldri skulle skje igjen. Og så er det i ferd med å skje igjen likevel. Russlands 

krig i Ukraina gjør Europa utrygt, og fører til mange tragedier. Jeg er selv kommet som flyktning fra 

Syria. Der førte krigen til at vi måtte flykte, og søke trygghet i Norge. Nå skjer det samme med 

millioner av Ukrainere. Vi som er kommet til Herøy er i vært fall heldig. Vi har stor sympati for 

befolkningen i Ukraina som er rammet av denne konflikten, og håper den snart er over. 

I andre land feirer de ofte nasjonaldager med militærparader. I Norge feirer vi med barnetog. Og det 

er derfor vi faktisk er her i dag. Vi feirer 17.mai. Hva er egentlig 17.mai? Er det bare en fridag slik at 

barna kan spise is og drikke brus? Nei! 17.mai er feiring av grunnloven vår. På 17. mai feirer vi 

Grunnloven og at Norge er et demokrati hvor alle har de samme rettighetene. Grunnloven ble 

undertegnet 17. mai 1814, på Eidsvoll. Norge hadde tidligere vært styrt av den danske kongen, men 

samme dag som Grunnloven ble undertegnet ble Christian Frederik valgt til ny, norsk konge. Noen 

måneder senere måtte han overgi tronen til svenskekongen, Karl Johan. Det skulle gå nesten hundre 

år etter signeringen av Grunnloven, før Norge ble helt selvstendig fra Sverige. Unionen med Sverige 

ble oppløst i 1905, og da kunne nordmenn feire 17. mai som et fritt land. Grunnloven er viktig, fordi 

den var starten på demokratiet vårt. Derfor feirer vi Norges frihet og selvstendighet på 17. mai hvert 

år. Mange i Norge tar nok vår frihet og selvstendighet som en selvfølge i dag. Likevel er det mange i 

Europa som har mistet sin frihet den siste tiden. Vi som er så heldig å bo i Norge skal være flink til å 

sette pris på det vi faktisk har. Man vet ofte ikke hvor heldig man er før man mister noe. 

Som ungdom på Herøy kan vi nok noen ganger oppleves som litt bortskjemte. Vi kan klage på 

småting, kjede oss og prate om alt som er bedre andre plasser. Når alt kommer til alt så er Herøy en 

fantastisk plass å vokse opp. Det er trygt og godt, selv om mange av oss gleder oss til å reise og 

oppleve nye ting etter hvert. Vi håper bare at mange av oss kommer tilbake når vi har fått utforsket 

verden litt. Herøy har så mye godt med seg. Ingen plasser er finere en finværsdag på sommeren! Vi 

tror ikke det er mange plasser man er så flink til å støtte hverandre. Herøy er utrolig god på 

frivillighet. Når vi skal ut på tur, så er det på grunn av at vi har samlet inn rundt 300.000 kroner på ett 

år. Det er på grunn av alle dere som er her i dag. Dere har støttet oss på revy, med flasker når vi har 

hatt flaskeinnsamling, kjøpt kjeks og benker av oss, og kjøpt is, kaffe og brus her i dag. Det er dere 

som har gjort vår avslutningstur mulig. Tusen takk til dere alle sammen. Vi må også takke våre snille 

foreldre som har jobbet og slitt for oss dette siste året. Å samle tomflasker uten foreldre som kjører 

bil blir fort litt tungvint….. Tusen takk kjære foreldre! Ha en fortsatt flott 17.mai alle sammen. Takk 

for oss! 


